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Město Ždírec nad Doubravou 

 
 

Zápis z 18. zasedání Zastupitelstva města Ždírec nad Doubravou 

konaného dne 21. října 2021 v zasedací síni městského úřadu 

 

 

 

 

Přítomni: 13  členů zastupitelstva dle listiny přítomných 

  8   hostů - občané města 

 

 

 

 

Zápis o hlasování: x pro – x proti – x zdržel se hlasování 

1) Zahájení zasedání – určení zapisovatele, volba ověřovatelů zápisu a návrhové komise 

Zasedání zahájil v 18:00 hod. starosta města Ing. Bohumír Nikl a celému zasedání předsedal. V krátkém 

úvodu starosta všechny přítomné přivítal a konstatoval, že zasedání zastupitelstva bylo svoláno v souladu se 

zákonem o obcích a jednacím řádem zastupitelstva města a je usnášeníschopné. Při zahájení bylo přítomno 

13 zastupitelů.  Ze zasedání zastupitelstva města se omluvili  pan Jan Martinec a Ing. František Jeřábek. 

Starosta navrhl zapisovatelem zasedání místostarostu Ing. Františka Němce, návrhovou komisi ve složení: 

Mgr. Bc. Martina Hojná, Ing. Jan Matějka, Ing. Tomáš Kasal. Dále navrhl ověřovatele zápisu: Ing. Jiří 

Uchytil, Naděžda Turnhöferová. 

K navržené návrhové komisi ani k návrhu ověřovatelů nebyly vzneseny žádné připomínky, starosta proto 

vyzval přítomné zastupitele k hlasování - usnesení číslo 1/18/21. 

Přítomno hlasování: 13      Hlasování:  13 - 0 - 0 

2) Uzavření zápisu ze 17. zasedání zastupitelstva města 

Starosta se dotázal, zda má někdo z členů zastupitelstva připomínky k zápisu ze 17. zasedání zastupitelstva. 

Pan Kasal požádal o doplnění informace do části Diskuse. Při diskusi o řešení ČOV v Horním Studenci 

navrhl řešit likvidaci odpadních vod v Horním a Novém Studenci společnou ČOV s vybudováním oddělené 

dešťové a splaškové kanalizace  místo výstavby sítě domovních ČOV.  

V krátké diskusi společnou ČOV podpořila také paní Hojná a z hostů pan Zvolánek. 

Zápis bude doplněn a starosta dal hlasovat o usnesení, kterým je uzavřen zápis ze 17. zasedání zastupitelstva 

města – usnesení číslo 2/18/21.  

Přítomno hlasování: 13      Hlasování:  13 - 0 - 0   

3) Návrh programu zasedání 

Starosta předložil návrh programu zasedání schválený radou města na 81. schůzi dne 11. 10. 2021, který byl 

dopředu všem zastupitelům odeslán s podkladovými materiály. Do programu byl doplněn bod č.9, který 

vzešel z jednání finančního výboru dne 18. 10. 2021. Týká se Dodatku č. 1 k Veřejnoprávní smlouvě 

č. 1/2021 o poskytnutí dotace Tatranu Ždírec nad Doubravou.  

Dotázal se, zda má někdo další návrhy na doplnění. 

Protože nebyly podány žádné další návrhy na doplnění či změnu programu, starosta vyzval přítomné 

k hlasování o návrhu programu zasedání  - usnesení číslo 3/18/21.  

Přítomno hlasování: 13      Hlasování:  13 - 0 - 0  
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4) Zpráva o činnosti rady města v období od 9. 9. 2021 do 21. 10. 2021 

Místostarosta seznámil přítomné s činností rady města v období od 17. zasedání do 18. zasedání 

zastupitelstva města. Rada města se v uvedeném období sešla na dvou schůzích, ze kterých jsou všem 

zastupitelům zasílány zápisy.  

Starosta doplnil informaci o zprovoznění úsekového měření rychlosti v místní části Benátky. Doprava se 

ihned po instalaci zařízení výrazně zklidnila a řidiči výrazně více dodržují maximální povolenou rychlost 

v obci. Probíhají jednání s městem Chotěboř o umístění stejného zařízení také do Údav. Rada obdržela studii 

FVE pro umístění na budově Tatranu na stadionu, po její realizaci by mohla následovat FVE také na budově 

základní školy. V přípravě je vydání knihy o dřevařském průmyslu ve Ždírci nad Doubravou s pomocí dotace 

z Fondu Vysočiny.  V roce 2022 uplyne 150 let od zakoupení pozemku pro výstavbu pily. Rada města se také 

zabývá dopravní situací před vchodem do základní školy. 

Po krátké diskusi starosta vyzval přítomné zastupitele k hlasování - usnesení číslo  4/18/21.  

Přítomno hlasování: 13      Hlasování:  13 - 0 - 0  

5) Informace o stavu účtů k 30. 9. 2021 

Starosta seznámil přítomné se stavem účtů města k  30. 9. 2021 a celkovým stavem účtů k  21. 10. 2021.  

Celkový zůstatek k 30. 9. 2021 na všech účtech města je celkem 28 519 092 Kč. Daňové příjmy města 

odpovídají tomu, co bylo naplánováno. Výhled do konce roku je také příznivý a daňové příjmy budou 

pravděpodobně odpovídat schválenému rozpočtu.  

Plnění rozpočtu u příjmů po konsolidaci je aktuálně na úrovni 89 %  celkových naplánovaných příjmů. 

Výdaje po konsolidaci jsou na úrovni 62,5 %.  

K bodu jednání nebyly vzneseny dotazy, a proto starosta vyzval přítomné zastupitele k hlasování - usnesení 

číslo 5/18/21.  

Přítomno hlasování: 13      Hlasování:  13 - 0 - 0  

6) Nákup státních dluhopisů  

Starosta seznámil zastupitele s výhledem volných finančních prostředků přes zimní období a s nabídkou tyto 

prostředky zhodnotit s vyšší úrokovou sazbou. Jako nejvýhodnější a nejbezpečnější se aktuálně jeví nákup 

státních dluhopisů. Vedení města vstoupilo do jednání s Českou spořitelnou, která nabízí obstarání koupě a 

prodeje investičních nástrojů. V nabídce je nyní nákup státních dluhopisů se splatností k 17. 4. 2022, kde lze 

očekávat čistý výnos 1,4 až 1,5 % ročně (po odečtení nákladů na pořízení a držení dluhopisů a vedení 

majetkových účtů a navazujících služeb). Výnos je tedy vyšší, než např. na spořicích účtech. Rada města 

zastupitelstvu doporučuje schválit nákup státních dluhopisů. Nákup bude realizován na základě Smlouvy 

o obstarání koupě nebo prodeje investičních nástrojů a jejich správě s Českou spořitelnou a.s. Celkový 

předpokládaný výnos při nákupu dluhopisů za částku do 12 mil. Kč je ve výši cca 92 tis. Kč za období do 

17. 4. 2022. 

Pan Uchytil ještě navrhl nakoupit dluhopisy na delší dobu, než jen půl roku, aby se zajistilo vyšší zhodnocení  

prostředků. Starosta informoval, že volné prostředky bude nutné v příštím roce použít pro úhradu nákladů na 

realizaci naplánovaných investičních akcí. 

Po krátké diskusi starosta vyzval přítomné zastupitele k hlasování - usnesení číslo 6/18/21.  

Přítomno hlasování: 13      Hlasování:  13 - 0 - 0  

7) Finanční dar na pomoc obci postižené tornádem na jižní Moravě 

Starosta připomněl schválený záměr odeslání příspěvku  na pomoc obci postižené tornádem na jižní Moravě, 

který byl zastupitelstvem odsouhlasen na minulém zasedání. Starosta představil zastupitelům výsledek 

jednání s obcí Hrušky, kde vznikly při tornádu velké škody. Mimo jiné došlo k poškození budovy základní 

školy a náklady na opravu budou obrovské. S obcí Hrušky je dohodnuto poskytnutí daru ve výši 130 000 Kč. 

Starosta citoval z dopisu starostky obce Hrušky, která si naší nabídky pomoci velmi váží a děkuje za 

jakoukoliv pomoc na odstraňování škod. 

 



JID: MZ-eObec-04406/21   č. j. MŽ/192/2021-5 

 

Zápis z 18. zasedání Zastupitelstva města Ždírec n. D.                                                                                                                                 Stránka 3 z 5 

 

K bodu programu nevzešly jiné návrhy a starosta vyzval přítomné zastupitele k hlasování - usnesení 

číslo 7/18/21.  

Přítomno hlasování: 13      Hlasování:  13 - 0 - 0  

8) Peněžní a nepeněžní dary 

Starosta informoval zastupitele, že v letošním roce se ve Ždírci nad Doubravou narodilo prozatím 16 dětí  

(v roce 2020 to bylo 33 dětí). Navrhl zachovat dar 5 000,- Kč pro nově narozené děti, jejichž matka má trvalý 

pobyt na území města v období nejméně 3 měsíce před narozením dítěte, a to nepřetržitě do doby narození 

dítěte a v době 1 měsíc po narození dítěte.  

Starosta navrhuje zachovat nepeněžní dary i pro seniory ve výši 500 Kč občanům s trvalým bydlištěm na 

území města, kteří dosáhnou v roce 2022 životní výročí 70, 75, 80, 85, 90, 95 a více let. V roce 2020 oslavilo 

kulaté výročí 130 seniorů, v roce 2021 zatím 91 seniorů. Celkově žije na území města 503 seniorů, kterým je 

70 a více let. 

K bodu jednání nebyly vzneseny dotazy nebo připomínky, a proto starosta vyzval přítomné zastupitele 

k hlasování - usnesení číslo 8/18/21.  

Přítomno hlasování: 13      Hlasování:  13 - 0 - 0  

9) Rekonstrukce ulice Ke Stadionu – zajištění vlastních zdrojů 

Starosta seznámil přítomné s výzvou Ministerstva pro místní rozvoj pro obce 3 001 – 10 000 obyvatel na 

podávání žádostí o dotace. Výzva je zaměřena na podporu obnovy místních komunikací. Máme připravený 

projekt na rekonstrukci ulice Ke Stadionu, který bychom rádi s pomocí této dotace realizovali. Předpokládané 

celkové výdaje na realizaci projektu jsou ve výši 33 mil. Kč a dotace z MMR by mohla být cca 7 mil. Kč dle 

uznatelných nákladů. K podání žádosti je nutný souhlas zastupitelstva. 

K bodu programu nebyly vzneseny dotazy, a proto starosta vyzval přítomné zastupitele k hlasování - 

usnesení číslo 9/18/21.  

Přítomno hlasování: 13      Hlasování:  13 - 0 - 0  

10) Rekonstrukce vestibulu základní školy – zajištění vlastních zdrojů 

Starosta obdobně jako v předchozím bodě informoval o výzvě MMR a programu Rekonstrukce a přestavba 

veřejných budov. Připravena je studie rekonstrukce vestibulu základní školy. K podání žádosti je opět nutný 

souhlas zastupitelstva. 

K bodu programu nebyly vzneseny připomínky, starosta tedy vyzval přítomné zastupitele k hlasování - 

usnesení číslo 10/18/21.  

Přítomno hlasování: 13      Hlasování:  13 - 0 - 0 

11) Rekonstrukce knihovny – zajištění vlastních zdrojů 

Starosta do třetice předložil informaci o projektu na rekonstrukci knihovny, na kterou máme připravenou 

projekt a realizace by mohla být podpořena dotací z MMR z programu Rekonstrukce a přestavba veřejných 

budov.  K podání žádosti o dotaci je opět nutný souhlas zastupitelstva. 

K bodu programu nebyly vzneseny připomínky a starosta vyzval přítomné zastupitele k hlasování - usnesení 

číslo 11/18/21.  

Přítomno hlasování: 13      Hlasování:  13 - 0 - 0 

12) Investiční akce v roce 2021 – rozpracovanost a financování 

Starosta informoval zastupitele o průběhu  investičních akcí.  

Na novostavbě hasičské zbrojnice je nyní prostavěno a zaplaceno za práce 12 625 tis. Kč. Práce pokračují, 

ale mírně se protahují a probíhají pravidelná jednání s dodavatelem. Dokončení zejména venkovních prací 

bude pravděpodobně až na jaře 2022. Vyplacena je dotace na výstavbu od MVČR ve výši 4 500 tis. Kč. 

Rekonstrukce Muzea je ukončena, uhrazena je 1. část dotace ve výši 801 tis Kč. Je podána žádost o vyplacení 

zbytku dotace ve výši 840 tis. Kč. 
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Dokončené jsou akce Chodník Kohoutov, ulice K Doubravce, výstavba čekárny na Benátkách a oprava 

čekárny v Novém Ransku. 

Proběhla výstavba podzemních kontejnerů v ulici Příčná. 

Instalováno je úsekové měření v místní části Benátky.   

Po krátké diskusi starosta vyzval  přítomné zastupitele k hlasování - usnesení číslo 12/18/21.  

Přítomno hlasování: 13      Hlasování:  13 - 0 - 0  

13) Plán investičních akcí na rok 2022 a návrh rozpočtu 2022 

Starosta shrnul zastupitelům přípravu plánu investic na rok 2022.  

V plánu je rekonstrukce ulice Hamerská – druhá etapa. Předpokládaná cena 5,2 mil. Kč s DPH. Rekonstrukce 

bude řešena společně s firmou VAK Havlíčkův Brod. ČEZ Distribuce při tom přeloží vedení elektřiny do 

země.  

Získali jsme dotaci na výstavbu chodníku v Novém Ransku - předpokládaná cena 2,3 mil. Kč s DPH, dotace 

1,844 mil Kč. Výstavbu budeme realizovat v roce 2022. Zakázku soutěžíme, první soutěž ale byla neúspěšná, 

nepřihlásil se žádný zájemce. Soutěž se tedy bude opakovat. 

Připravujeme rekonstrukci plošiny před lékárnou a schodiště u provozovny oční optiky. 

Do investic na rok 2022 je naplánováno i vnitřní vybavení novostavby hasičské zbrojnice, předpokládaná 

částka je 4 mil. Kč. 

V prvním pololetí také proběhne výstavba podzemních kontejnerů v ulici Ke Stadionu.  

V příštím roce by bylo možné investovat také do úsekového měření rychlosti v Údavech obdobně, jako na 

Benátkách. Náklady budou ve výši 1,8 mil. Kč. 

V přípravě je výměna oken v knihovně a v galerii - předpokládaná cena 470 tis. Kč s DPH. Dále to bude také  

rekonstrukce knihovny (kotelna a dětské oddělení) - předpokládaná cena 2 mil. Kč včetně DPH, na akci 

podáváme žádost o dotaci z MMR. Součástí bude vybavení knihovny – 0,75 mil. Kč, na které máme dotaci 

0,3 mil. Kč přes MAS Havlíčkův kraj. 

V příštím roce bude dodáno nové vozidlo CAS pro JPO II Ždírec nad Doubravou. Vysoutěženo je v ceně 

8 673 280 Kč vč. DPH, dotace Ministerstva vnitra je 2,5 mil. Kč + 0,5 mil. Kč od Kraje Vysočina. 

Naplánovaný je nákup elektromobilu pro DPS v ceně cca 1,4 mil. Kč  s dotací ve výši 1,3 mil. Kč. 

Opravit je třeba také sociální zázemí v budově muzea v Horním Studenci s předpokládanou cenou 

600 tis. Kč. Pracujeme na projektu výstavby nového skladu u muzea v Horním Studenci a úpravu 

zpevněných ploch kolem muzea,  předpokládaná cena 600 - 700 tis. Kč. 

Připravujeme také opravu vestibulu v základní škole a rekonstrukce zbývajících toalet v pavilonu P2. 

Z dalších investic: 

- ZTI pro pozemky na výstavbu RD Kohoutov – 9 mil. Kč 

- bytový dům U Pikulky – 35 mil. Kč (rok 2022 – 10 mil. Kč)  

- komunikace ul. V Údolí 13 RD - předpokládaná cena 2 mil. Kč s DPH 

- rekonstrukce bytu  DPS 119 - 0,4 mil. Kč 

- opravy místních komunikací  - cca 0,5 mil. Kč 

- výstavba poklonky v Novém Studenci  - 0,4 mil. Kč (pojistné plnění). 

Po krátké diskusi starosta vyzval  přítomné zastupitele k hlasování - usnesení číslo 13/18/21.  

Přítomno hlasování: 13      Hlasování:  13 - 0 - 0  

14) Dodatek ke smlouvě o dotaci 

Starosta předal slovo panu Bažoutovi, který informoval přítomné o nové situaci v čerpání dotace Tatranem 

Ždírec nad Doubravou. Původní příspěvek byl stanoven v situaci, kdy nikdo nevěděl, jak se bude moci 

sportovat a jak se budou vyvíjet opatření proti covid-19. Na zasedání finančního výboru předložil pan Legát 

novou kalkulaci nákladů na provoz jednotlivých oddílů Tatranu a z něho vyplývá, že celkové náklady na 

provoz se sníží ze 490 000 Kč na částku 367 500 Kč. Celkovou dotaci tedy Tatran nevyčerpá. Zastupitelé 
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ocenili férový přístup Tatranu k této situaci. Na tuto změnu bude uzavřen Dodatek č. 1  k veřejnoprávní 

smlouvě č. 1-2021.    

K bodu programu nebyly připomínky a starosta vyzval  přítomné zastupitele k hlasování - usnesení 

číslo 14/18/21.  

Přítomno hlasování: 13      Hlasování:  13 - 0 - 0  

15) Diskuze 

Starosta následně zahájil diskusi.   

Místostarosta  informoval o plánu zimní údržby místních komunikací, který je v přípravě. Nabídnuté ceny 

opět vzrostly. Údržba komunikací je rozjednána s dodavateli a bude schválena na příštím zasedání rady 

města. 

Pan Uchytil se přiklání k výstavbě bytů v plánovaném bytovém domě i v přízemí domu, tedy na místo garáží. 

Pan Pátek upozornil na padající suché větve z lípy na Kohoutově poblíž Čermáků.  

Pan Kasal poděkoval za ošetření stromů v lokalitě u Žďárské ulice. Dotázal se, zda by mohlo být místo pro 

přecházení v ulici Žďárská vyznačeno ještě vodorovným dopravním značením. 

Pan Zvolánek poděkoval za podporu úpravy lyžařských stop a dotázal se na sběrné místo u čekárny v Novém 

Studenci. 

Pan Culek poděkoval za realizaci nácviku evakuace žáků a učitelů základní a mateřské školy.  

16) Závěr 

Starosta na závěr poděkoval přítomným členům zastupitelstva i hostům za účast a zasedání zastupitelstva 

ve 20:50 hodin ukončil.  

Plánovaný termín 19. zasedání zastupitelstva je ve čtvrtek 9. prosince 2021, začátek v 18:00 hod. 

 

 

 

 

    Ing. Jiří Uchytil,  ověřovatel, v. r.          Naděžda Turnhöferová, ověřovatel, v. r. 

 

 

 

Ing. Bohumír Nikl, starosta, v. r.        
 


